
 

  
 
VERSLAG DIGITAAL EILANDENOVERLEG 16 juni 2020  
  
Aanwezig: Bart Uitdenbogaart (voorzitter), Danny Konings (Gebiedsmakelaar Oostelijke 
Eilanden), Marlene Rienstra (Projectmanager gemeente voor Marineterrein), Sylvia Blasius 
(gemeente, consultatie Marineterrein) ,Neeria Oostra (GL Stadsdeelcommissie Centrum) 
Gedi van Schriek, Rob van Dijk, Aart Nolen, Francoise Haeck, Henk Pauwels (Oostenburg), 
Anneke Pauptit, Sybrand Hekking, Gert-Jan van der Weijden, Judith Hamburger, Sjoerd 
Munnik, Tineke van den Klinkenberg, Jeanine Langbroek, Michel Odjo, Wim Pelt, Yvonne 
Ristie, Sjoerd Munnik, Marlou Visser, Anneke Dorrestein (woonboot Cruquiuskade), 
Boudewijn Snoeck, Sander Pluijm (Oostenburgervoorstraat), Tula Zandvliet (medewerkster 
Bureau Marineterrein) en Jeroen Verhulst (verslag). In totaal 27 aanwezigen. 
 
1. Opening, voorstelronde, vaststellen agenda en mededelingen 

• De termijn voor het indienen van plannen voor Centrum Begroot is inmiddels 
verstreken. T/m 23 juni is het stadsdeel bezig met een haalbaarheidstoets van de 
plannen. Van 22 juli t/m 26 augustus kunnen bewoners stemmen op de als haalbaar 
geselecteerde plannen. Er zijn voor het gebied Oostelijke Eilanden 31 plannen 
ingediend, waarvan 24 met voldoende ‘likes’. Klik hier voor alle plannen  

• De stedelijke Groenvisie is in de inspraak t/m 25 juni. Klik hier voor meer informatie. 
• Boudewijn Snoeck is bezig om fietsdemonstraties voor te bereiden en komt in het 

Eilandenoverleg van 15 september met voorstellen. 
• ‘WIJ AMSTERDAM’, een bundeling van bewonersorganisaties heeft een petitie 

opgesteld waarin de gemeente gevraagd wordt grenzen te stellen aan 
massatoerisme. Maximaal twaalf miljoen toeristenovernachtingen per jaar en het 
aanstellen van een wethouder Toerisme & Leefbaarheid. Dat zijn de speerpunten van 
het voorstel. Er zijn al voldoende handtekeningen opgehaald dat de gemeenteraad 
verplicht is zich over het voorstel te buigen. Bij afwijzing is referendum mogelijk.  

• Michel Odjo meldt een incident op Kattenburg, waarbij een buurtbewoner door 
jongens waarover hij bij de politie had geklaagd werd bedreigd. Advies: bel de politie, 
maar bemoei je er niet mee. 

• Herhaaldelijk drijft er olie in de Wittenburgervaart. Dat heeft te maken met 
grondsanering op Oostenburg-Noord. Advies: meld dit bij omgevingsmanager 
Oostenburg-Noord Walter van der Vlies WvanderVlies@stadgenoot.nl Klacht: er 
wordt te weinig aan gedaan, want het gebeurt steeds opnieuw. De Buurtwerkgroep 
Oostenburg-Noord zal dit aankaarten in het overleg met de ontwikkelaars. 

•  
2. Wat speelt er in de buurt? 
 Stand van zaken verkoop Oosterkerk: Eilandenoverleg, PWO en Stichting 

Oosterkerk steunen het initiatief van de Protestantse kerk Amsterdam (PKA) om de 
Oosterkerk te kopen. De PKA stelt het Buurtgebruik voorop, terwijl Stadsherstel 
daarvoor tot nu toe nauwelijks interesse voor getoond heeft en de kerk wil 
ververbouwen voor het Balletorkest als hoofdhuurder. Daarbij wordt het monumentale 
interieur ernstig aangetast. Begin september wordt besluitvorming verwacht. Het 
Eilandenoverleg doet dan mogelijk een beroep op de bewoners om in actie te komen. 

 Stand van zaken verkeersplannen Kattenburgerstraat: Het groot onderhoud is 
vrijwel klaar, maar de definitieve herinrichting komt pas in 2023. De buurt blijft strijden 
tegen de verkeerstoename. De gemeente heeft een aantal onderzoeken uitgevoerd 

https://centrumbegroot.amsterdam.nl/plannen?area=1
https://www.buurtorganisatie1018.nl/nieuws-uit-1018/2020/5/22/groenvisie-2050-in-inspraak-tm-25-juni
mailto:WvanderVlies@stadgenoot.nl
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over de verkeerstoename en de gevolgen voor geluid en luchtvervuiling. De 
resultaten worden gepresenteerd in een digitale bijeenkomst op 25 juni 19:00 uur. 

 Planvorming Marineterrein: Marlene Rienstra, gemeentelijk projectmanager voor de 
planvorming op het Marineterrein, meldt dat na het bereiken van overeenstemming 
met defensie dit voorjaar de planvorming weer op gang wordt gebracht. Het is de 
bedoeling dat in het vierde kwartaal van dit jaar een concept-Nota van 
uitgangspunten klaar is, waarna inspraak volgt en uiteindelijke een bestemmingsplan. 
Voorafgaand gaat de gemeente een consultatie van betrokken belanghebbenden, 
waaronder de buurtbewoners, uitvoeren. Uitgangspunt zijn de thema’s die door de 
buurt genoemd zijn tijdens de sessie van ‘Bijpraten met de buurt’. Het is de bedoeling 
om die thema’s verder in te vullen.  
Tineke van de Klinkenberg breekt een lans voor geleidelijke ontwikkeling zoals 
ingezet door bureau Marineterrein. Marlene Rienstra geeft aan dat Defenbsie het 
terrein voor veel geld wil verkopen, zodat daar opbrengsten tegenover moeten staan. 
Jeroen verhulst stelt voor om veel groen op te nemen in het bestemmingsplan, want 
dan kan Defensie er minder geld voor vragen. Sylvia Blasius is projectleider voor de 
consultatie. Die start eind augustus. De opdracht daarvoor is gegeven aan bureau 
INBO. Guido Wallagh is ingehuurd als voorzitter voor de gespreksbijeenkomsten. 
Een aantal deelnemers van het Eilandenoverleg heeft daartegen grote bezwaren, zij 
hadden bij de keuze van een voorzitter betrokken willen worden. Zij dringen aan om 
een vrouw als voorzitter te kiezen. 
Michel Odjo is betrokken geweest bij overleg met Defensie over gebruik van de 
sportvelden door buurtjeugd. Afspraken hierover zijn teruggetrokken vanwege 
gewenst gebruik als helikopterveld. Hij vraagt wat er wel mogelijk is. Antwoord: 
Bureau Marineterrein is ermee bezig  

 Michel Odjo meldt een incident op Kattenburg, waarbij een buurtbewoner door 
jongens waarover hij bij de politie had geklaagd werd bedreigd. Advies: bel de politie, 
maar bemoei je er niet mee. 

 Herhaaldelijk drijft er olie in de Wittenburgervaart. Dat heeft te maken met 
grondsanering op Oostenburg-Noord. Advies: meld dit bij omgevingsmanager 
Oostenburg-Noord Walter van der Vlies WvanderVlies@stadgenoot.nl Klacht: er 
wordt te weinig aan gedaan, want het gebeurt steeds opnieuw. De Buurtwerkgroep 
Oostenburg-Noord zal dit aankaarten in het overleg met de ontwikkelaars. 

 Omwonenden van de spoorbruggen Cruquiuskade en |Zeeburgerpad, bewoners 
Kattenburg en Czaar Peterbuurt zijn ontevreden over de steun van de gemeente bij 
hun bezwaren in verband met de extra geluidsoverlast van het spoor. Cathelijne 
van Engelen had een verzoek om een gesprek daarover afgewezen. Danny Konings 
zal haar benaderen om alsnog een overleg op gang te brengen. Sjoerd Munnik gaat 
een bijeenkomst organiseren van verontruste bewoners om te praten over verdere 
acties. 

 
 

3. Verslag Eilandenoverleg 12 februari 2020 en actielijst 
Geen opmerkingen. De acties zijn uitgevoerd. 
 
4. Beantwoording voorstellen Eilandenoverleg voor gebiedscyclus 2021 stadsdeel 
Centrum: waarover verder overleggen met DB Centrum? 
De stadsdeelambtenaren hebben gereageerd op de voorstellen van het Eilandenoverleg die 
tot stand gekomen zijn na schriftelijke raadpleging. Hun reacties staan in groen in het 
oorspronkelijke document. Voor de hoofdstukken Wonen en Groen zijn vandaag nog enkele 
antwoorden toegevoegd. Klik hier om het complete document te openen. 
Doel van de bespreking is om na te gaan of we tevreden zijn met de antwoorden van de 
ambtenaren en te bepalen over welke punten met onvoldoende overeenstemming we in 
gesprek willen gaan met het Dagelijks bestuur van stadsdeel Centrum. Dat gesprek vindt 
digitaal plaats op 25 juni. Desgewenst kunnen leden van het Eilandenoverleg zich aansluiten 

mailto:WvanderVlies@stadgenoot.nl
https://static1.squarespace.com/static/5427ba88e4b06b86fdab08dc/t/5eeb39156caea216674840de/1592473877965/2020-06-17+Voorstellen+Eilandenoverleg_beantwoording_door_stadsdeelC_volledig.pdf
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bij de agendacommissie. Punten waar we ook met het DB niet verder mee komen, kunnen 
we daarna nog voorleggen aan de stadsdeelcommissie. 
We bespreken de voorstellen hoofdstuksgewijs. 
Bij het hoofdstuk Wonen zijn de antwoorden onbevredigend, zodat we daar zeker mee 
verder moeten.  
De vrijkomende woningen van De Key op kattenburg worden niet toegewezen aan jonge 
starters, maar worden allemaal verkocht. 
Aart Nolen wil graag mee naar het DB om aan te kaarten of de jongerenwoningen op 
Oostenburg-Noord niet met voorrang kunnen worden aangeboden aan jongeren uit de buurt. 
Hoofdstuk Sociaal: Bij punt 8, 9 en 12  over het Buurtontmoetingscentrum is de steun van 
het stadsdeel erg minimaal. Is actievere medewerking mogelijk, zoals eerder toegezegd? 
Aart Nolen zal dit in het gesprek met het DB Centrum aankaarten. 
Bij punt 9 verwacht de Stichting Over de Brug actieve steun van het stadsdeel voor vestiging 
van een buurtontmoetingscentrum in de Van Gendthallen. 
Bij het hoofdstuk Openbare Ruimte, verkeer en overlast komen de punten 14 (groen op het 
Marineterrein), 16 (nachtstalling voor rondvaartboten Dijksgracht-oost), 23 (horeca VOC-
kade en terrasopeningstijden) en 24 (geluidshinder spoorbruggen) in aanmerking voor 
bespreking met het DB. 
Punt 19 (gevaarlijke oversteek bij Oosterkerk) moeten we eerst beter onderbouwen voordat 
we dat verder kunnen aankaarten. Volgens een commissie en omgevingsmanager Rutger de 
Klerk is het niet onveilig. Het gevaar zit niet alleen in de oversteek, maar ook in het 
autoverkeer dat afslaat naar de Kleine Wittenburgerstraat en het tweerichtingfietspad moet 
kruisen recent is daar een ongeluk gebeurd. 
Over het hoofdstuk Groen en Biodiversiteit zijn geen punten aangekaart. 
 
5. Rondvraag en agendapunten 15 september 
 Op Kattenburg is onenigheid over het type begroeiing van de kopgevels tussen 

gemeentelijke en niet-gemeentelijke deskundigen. Het gaat erom Wilde Wingerd 
schadelijk is voor de gevel of niet. Danny Konings biedt aan om eventueel een 
gesprek hierover te organiseren. 

 Tula Zandvliet is projectmedewerkster van Bureau Marineterrein. Zij wil samen met 
Dock in september/oktober workshops voor kinderen op de scholen organiseren en 
zoekt daarvoor buurtbewoners met een bepaalde deskundigheid of werkervaring die 
op vrijwillige basis daarover willen komen vertellen. Melden bij tula@marineterrein.nl  

 Boudewijn Snoeck vraagt wie wil meehelpen bij het organiseren van 
fietsdemonstraties. Melden bij snoeck@xs4all.nl  

 
 
 
Vergaderdata Eilandenoverleg in 2020 

• Dinsdag 15 september 20:00 uur  
• Dinsdag 27 oktober 20:00 uur 
• Woensdag 9 december 20:00 uur 

 
Buurtspreekuur Eilandenoverleg gecombineerd met spreekuur gebiedsmakelaar, 
steeds in De Witte Boei: 

• Donderdag 3 september 16:00 - 17:00 uur 
• Donderdag 1 oktober 16:00 - 17:00 uur 
• Donderdag 5 november 16:00 - 17:00 uur 
• Donderdag 3 december 16:00 - 17:00 uur 
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